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El retard en la inauguració del nou CAP de Matadepera 
 

Tothom sap que els CAP depenen directament de la Conselleria de la Conselle-
ria de Salut de la Generalitat, i que els Ajuntaments no són l’administració com-
petent en aquesta mena d’equipaments públics. 

No obstant, no és menys cert que res que passi en un municipi és aliè al seu 
Ajuntament, si vol complir amb les seves obligacions. Per tant, sigui o no sigui 
competència municipal, aquest Ajuntament se sent èticament obligat a represen-
tar la seva ciutadania davant la Conselleria del ram, i reclamar la reparació de les 
deficiències i l’entada en servei d’aquesta instal·lació que ha de proporcionar a la 
gent de Matadepera una millor i més propera atenció sanitària pública. 

Degut a la demora superior al mig any des de l’acabament aparent de l’obra i a 
continuar sine die la posada en marxa del CAP, l’Ajuntament informa dels se-
güents extrems: 

• El dia 11 de maig del 2009, va celebrar una reunió amb el CST, a fi de 
determinar la informació que calia donar en relació a la obertura del CAP. 
Es va parlar de la possibilitat de fer un díptic informatiu i es va acordar 
convocar una altra reunió un cop estigués fixada la data d’inauguració. 

• El dia 9 de juliol es reuniren novament l’Ajuntament i el CST, aquest cop 
amb assistència de representants de Catsalut. L’Ajuntament va posar de 
manifest la necessitat de substituir les portes d’entrada de l’edifici, atès 
que en la seva configuració actual –que perdura encara- una persona que 
es desplaci en cadira de rodes es veu impossibilitada per obrir i entrar 
sense l’ajut d’alguna altra persona que li obri la porta. 

• El dia 21 de setembre, l’Ajuntament s’adreça per escrit (registre de sorti-
da 2974) al Director del Sector Sanitari del Vallès Occidental, fent palesa 
novament la qüestió de les portes. Concretament, li diu: 

…hi ha un aspecte referent a la construcció, que ens inquieta i que li 
volem manifestar: les dues portes d’accés a l’equipament són manu-
als, i tot i que compleixen la normativa establerta, ja que s’obre cap 
enfora, estimem que a nivell funcional dificulten molt l’accés a l’edifici, 
sobretot a persones que portin cotxet, persones grans amb mobilitat 
reduïda, amb poca força o que hagin d’entrar amb cadira de rodes; 
és per això que demanem que les portes s’obrin automàticament, de 
forma transversal, com hem vist en la majoria de centres de salut i 
locals públics. 

• El dia 30 de setembre es tornen a reunir l’Ajuntament i Catsalut, a fi de 
coordinar les obres de la plaça que hi ha davant l’edifici, les quals dugué 
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a terme l’Ajuntament, amb el transport del mobiliari del CAP. 
L’Ajuntament torna a recordar la necessitat de resoldre el problema de 
barrera arquitectònica insalvable que genera la concepció de les portes. 
També hi ha un intercanvi d’impressions sobre els recursos humans que 
seran necessaris per a una població com Matadepera. 

• El dia 17 de novembre, l’Ajuntament demana telefònicament i confirma la 
petició per email, d’una entrevista de la regidora de Salut i Benestar Soci-
al amb la Consellera Geli, per exposar-li directament i en persona la ne-
cessitat de substituir les portes. 

• El dia 11 de desembre, l’Ajuntament, en no haver rebut resposta, reitera 
la petició, la qual no ha tingut acceptació, per ara. No obstant, aprofitant 
alguna trobada amb la Consellera en actes públics, se li ha fet arribar 
personalment, si bé de manera informal, la nostra petició. 

• El dia 21 de desembre es celebra una nova reunió entre l’Ajuntament, 
Catsalut i CST, per parlar de l’estat d’equipament (mobiliari i aparells) de 
l’edifici. S’acorda convocar una altra reunió el gener del 2010. 

• El dia 15 de març del 2010, l’alcaldessa s’adreça per escrit, directament a 
la Consellera Geli, i li diu, en relació al CAP: 

Estem il·lusionats, però a la vegada preocupats, no tant sols per la 
demora en poder obrir les seves portes, sinó perles condicions en 
què es troba l’edifici, que és nou, abans de la seva inauguració. 

o Les cortines no arriben fins a baix de les finestres i això farà que 
s’hagi de posar un vidre opac a la part inferior, a més que aques-
tes finestres no obren més de 50º perquè el calaix de la finestra 
no ho permet. 

o Totes les portes de les consultes s’han d’arreglar, perquè estan 
totes deformades. 

o Les portes automàtiques d’entrada a l’edifici, encara no estan 
instal·lades. 

o Però el més preocupant de tot això és que la façana ja està per-
dent l’arrebossat, algunes plaques de la façana posterior ja han 
caigut; són força grans. 

o Ens preocupa també el mur que separa l’edifici del CAP amb dos 
veïns de la part posterior. Creiem que està poc reforçat i que pot 
arribar a cedir per la pressió de les terres del talús. 

o El CAP encara no té comptador de la llum i aquest fet ho endar-
rereix tot. 

Estem a l’espera de resposta. 
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Segons les notícies que té aquest Ajuntament, la manca de subministrament 
elèctric i de tot el retard, en general, seria deguda a que la Conselleria encara no 
disposa del certificat de final d’obra de l’arquitecte, per motius que no hem pogut 
saber. 

Ultra les accions institucionals descrites, durant aquest temps el govern munici-
pal també va demanar, a nivell polític, al grup parlamentari de CiU que fes pres-
sió al Parlament, la qual ens consta que ha estat feta. 

Des de la darrera carta esmentada cap aquí, l’arrebossat monocapa també ha 
començat a caure per la façana principal. 

Cap a finals del 2009, una publicació que edita el partit polític de la Consellera, 
ens donava la culpa del retard, i atribuïa la impossibilitat d’inaugurar al fet que la 
plaça del davant no estigués acabada. Concretament acusava a l’Ajuntament de 
no haver dotat al pressupost la partida per fer la plaça i de que el retard en la 
concessió dels diner del FEIL era la causa del retard en la inauguració. 
L’acusació és falsa per dos motius: 

1. No es podien demanar diners del FEIL per a obres que estiguessin ja do-
tades al pressupost, per la política del Govern Central de promoure obres 
que d’altra manera no es farien. En fer el pressupost, doncs, l’Ajuntament 
no les va dotar, perquè això hauria impedit obtenir el finançament del 
FEIL. 

2. La plaça fa més de tres mesos que està totalment acabada, i el CAP se-
gueix sense inaugurar. 

Des d’ahir, un grup d’operaris treballen en el sanejament de l’arrebossat, però la 
resta de defectes al·ludits segueix existint. Qualsevol futur usuari que fos convi-
dat a despullar-se pel personal sanitari, oferiria un involuntari espectacle als via-
nants. I el mateix podem dir de les portes, de les finestres… 

Fins aquí l’exposició objectiva dels fets. Les nombroses i lògiques preguntes que 
la ciutadania de Matadepera formula a l’Ajuntament en relació a aquest assump-
te, justifiquen l’emissió d’aquesta nota informativa. 

Matadepera, 18 de març del 2010. 


